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AATTAASSSSUUTT  IINNAATTSSIISSAARRTTUUNNII  

 

 

15. maj 2014 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter vi følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut om udviklingsstøtte til landbaseret erhverv og turisme 

(Medlemmer af Inatsisartut Knud Kristiansen samt Gerhardt Petersen, ATASSUT) 

 

Begrundelse: 

Det er glædeligt for os i ATASSUT, at der nu er stor fokus på bekæmpelsen af arbejdsløsheden, 

således har både koalitionspartierne (pkt.20/FM 2014) samt oppositionspartierne, undtaget 

Demokraterne (pkt.21/FM 2014) fremsat to forskellige forslag der har til formål at Naalakkersuisut 

pålægges at fremkomme med forslag der har til hensigt at bekæmpe den alarmerende store 

arbejdsløshed, der nu verserer i vort land. 

 

Derudover har Naalakkersuisut iværksat stort arbejde for at finde ekstraordinære midler (174,2 mio. 

kr.) netop til formålet. 

 

Vi fra ATASSUT finder det væsentligt at alle led i samfundet bør være med til at bekæmpe 

arbejdsløsheden, her tænker vi også på Kommunerne, men eftersom Kommunerne jo ikke kan 

pålægges eller dikteres til at deltage i arbejdet, kan vi jo kun håbe på at de aktivt og målrettet fuldt 

ud deltager i processen. 

 

Vi vil fra ATASSUT gerne have at de tilskudsordninger der skal fremme erhvervslivet også 

kommer i fokus, vi vil gerne have fakta omkring de mange og forskelligartede tilskud der gives fra 

direkte eller indirekte fra Landskassen. 
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Vi skal henvise til hovedkonto 64.10.17, Udviklingsstøtte til landbaserede erhverv og turisme 

hvortil der bevilges omkring 31 mio. kr. hvert år. 

 

Vi vil gerne have svar på: 

1) Hvor mange virksomheder der er startet igennem de sidste 2 år? 

2) Hvor mange arbejdspladser der er blevet skabt som følger af tilskudsordningen? 

3) Er der yderligere oplysninger Naalakkersuisut gerne vil fremhæve hvad angår 

landskassebevillinger der har til formål at fremme landbaseret erhverv samt 

turismeerhvervet? 

 

Vi mener der skal være gennemsigtighed og at vi på politisk plan bør nøje følge effekterne af de 

bevillinger der gives fra Landskassen igennem finanslovene. 

 

 

Det var spørgsmålene vi gerne vil have svar på, vi regner med at svarene fra Naalakkersuisut er os i 

hænde inden der er gået ti arbejdsdage. 

 

 


